
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-06-14, § 24 

 

 Tid Måndagen den 14 juni 2010 kl 16.05 – 17.05 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 21 juni 2010 

  

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (M) tjänstgörande 

Datevig Mardirossian Lönn (M) tjänstgörande 

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Per Johansson (FP) tjänstgörande 

Lars Randerz (S)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

 
Förhinder har anmälts av ledamöterna Anna C Kullendorff (M), Annika Davidsson 

(M) och Per Johansson (FP) samt av ersättarna Lars Bengtson (M) och Jonas Larsson 

(S). 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Birgitta Björk, Ted Ell, Lars Jolerus, 

Pia Krensler, Ulla Ritzén, Marita Söderqvist och Kristofer Tengliden samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 



  

 

 
 § 24 

Taxa för hushållsavfall och därmed jämförligt avfall 2011. 

Inriktningsärende 
Dnr T2010-700-01794 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla 

Hamilton m fl (M), Per Johansson (FP) och Anders Broberg (KD): 

 

1 Kontorets förslag godkänns i huvudsak. 

 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Nämnden konstaterar att stycket om inpasseringssystem faller i och med nämndens 

beslut i ärende 25. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 18 maj 2010. I utlåtandet 

föreslås följande: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att ta fram ett förslag 

 till taxa för hushållsavfall och därmed jämförligt avfall för år 2011 i enlighet 

 med kontorets inriktningsärende. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Per Johansson (FP) och Anders Broberg 

 (KD) ställer sig bakom ett eget förslag till beslut. (se beslutet) 

 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S), Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt 

 (V) föreslår följande: 

1 Trafik och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att ta fram ett förslag 

 till taxa för hushållsavfall och därmed jämförligt avfall för år 2011 i enlighet 

 med nedanstående yttrande: 

 

Att stimulera till ökad källsortering genom ekonomiska incitament är ett 

positivare och mer inkluderande förhållningssätt än genom förbud och 

föreskrifter Ett hållbart avfallshanteringssystem för Stockholm måste byggas så 

att mer av kostnaderna för detsamma betalas av de som efterfrågar de råvaror 

som det blandade avfallet utgör. Men liksom för alla aktörer som efterfrågar 

råvaror så gäller den ekonomiska principen att ju renare råvara de kan få, desto 

mera är man beredd att betala för densamma. De som vill bli av med avfall kan 

därför få minskade avfallskostnader, eller i förlängningen till och med få betalt 

för sitt avfall, i alla fall för vissa avfallsfraktioner. Därför är det inte bara ur 

miljömässig utan även ur ekonomisk hållbarhet rimligt att gynna och stimulera 

till ökad källsortering hos alla, även hos hushållen, som vill avhända sig avfall. 

 

I kontorets förslag saknas nu liksom i tidigare underlag intentioner att göra 



  

stadens avfallstaxor mer inriktade mot att stimulera ökad källsortering. 

Med ökande råvarupriser så är det rimligt att tro att intresset för återvunnet 

material kommer att fortsätta öka världen över. De flesta metallpriser stiger. 

Sverige är en av Europas största producenter av träråvaror. Trots detta så 

importerar svenska pappersbruk i dag stora mängder återvunnet papper från 

Tyskland och andra länder. Speciellt anmärkningsvärt är emellertid att det trots 

den stora brist på biogas för drift av fordon som råder i Stockholm, samt att 

Stockholm rimligtvis är den enskilt största producenten av matavfall i hela landet, 

så finns det inga tecken på att detta matavfall, en utmärkt råvara att göra biogas 

av, ses som en resurs. Tvärtom tyder den föreslagna avfallstaxans upplägg på att 

matavfallet även fortsättningsvis bör betraktas som ett problem. Denna inriktning 

måste ändras mot en ökad helhetssyn där matavfallet och biogasen blir var sin 

ände i samma tydliga kedja, vilket i förlängningen både kommer att gynna 

matavfallslämnaren och biogaskonsumenten. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m fl (M), Per Johansson 

(FP) och Anders Broberg (KD). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S), Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


